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Източвала ли е пловдивската психиатрия здравното министерство? 
  

Лечение само на хартия? 
  

Вероника Димитрова 
Лечение само на хартия. или как болни, настанени в комплекса за социални услуги „Свети 

Георги” в Пловдив, едновременно с пребиваването си в дома се оказват и на лечение в 

психиатрията. 

Става дума за печално известния „дом на ужасите“, където ви показахме нечовешкото 

отношение на персонала към болните. Документи с невярно съдържание ли са епикризите, в 

които лечението остава само на хартия? И източвала ли е пловдивската психиатрия здравното 

министерство по този начин? 

Пациенти лежали и то многократно в пловдивската психиатрия, без кракът им да е стъпвал 

там. Само по документи. Схемата е правена на гърба на болни хора от общинския комплекс за 

социални услуги „Свети Георги” в Пловдив, твърдят техни близки. Някои от пациентите 

страдат от деменция, други от психични разстройства, трети са с умствена изостаналост. За 

лечението им здравното министерство е плащало по минимум 600 лв. С допълнителни 

консултации, сумата е нараствала. 

По документи Лиляна и София са пребивавали в този психичен център. 

“Тази епикриза не е вярна. Нито е лежала, нито нищо. Това за мен е фалшив документ и тая 

година и тоя месец, тя не е била изобщо в психичния център. За мен това е измама”, казва 

дъщерята на Лиляна. 

“Аз непрекъснато имам контакт с нея и изобщо тя никога не е постъпвала в лечебно заведение. 

A на всичкото отгоре, поне по 3-4 пъти, ако не и в повече, в зависимост от ангажиментите и 

от месеца, аз отивам и се виждам с нея”, коментира настойничката на София. 

Близките на тези жени страдат от параноидна шизофрения. Живеят в социалния дом в Пловдив 

от самото му създаване. Оттогава досега не са наставяни в психиатрия, категорични са хората, 

които се грижат за тях. По документи обаче болните жени са лежали  по два пъти за около 

месец , в острото женско отделение на психодиспансера в града. Решението да бъдат 

настанени фиктивно там, идвало от  психиатърката в социалния дом- д-р Гергана 

Константинова, подозират близките. 

„Аз отговарям за психичното състояние на пациента и когато виждам, че не е добре, съответно 

го изпращам където е необходимо”, коментира д-р Гергана Константинова. 

Една от жените, приета и лекувана само на хартия, дори е под запрещение, разказа 

настойничката й. В случая обаче,  личните данни на жената не само, че са използвани 

неправомерно, но според епикризата, тя е подписала и декларация за информирано съгласие. 

Според епикризите, пациентите са лекувани от завеждащата на женското отделение в 

пловдивската психиатрия- д-р Даниела Ковачева. При първата ни среща психиатърката отказа 

да разговаря с нас. Твърди, че е блъскана и преследвана от екипа ни. 

„Не са лежали фиктивно, много ви моля, помолих ви”, казва Ковачева. 

После психиатърката ни кани в кабинета си. Питаме как пациент под запрещение, подписва 

декларация за информирано съгласие. И как едновременно този човек е лежал на две места- в 

дома в Пловдив и в психиатрията. 
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Настойникът на тази жена, която е под запрещение, твърди, че не е излизала от там. В същото 

време, под документи се води, че е лежала тук два месеца и нещо? 

„Значи няма как  тази жена да не е лежала тук.  Не мога да се сетя коя е”, коментира д-р 

Даниела Ковачева. 

Да се лекуват само на хартия, докато са в  социалния комплекс „Свети Георги”, било  порочна 

практика, разказва действащ социален работник.  Знаело се от всички- управители и 

медицински сестри. Служителите често били карани да дават на листчета личните данни на 

болнолежащи. 
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Парламентът удължава с месец работата на две временни комисии 
  

Днес депутатите ще гласуват работата на две комисии в Народното събрание да бъде удължена 

с месец. Предложението влиза в дневния ред на народните представители. 

Парламентът ще продължи с месец работата на временната анкетна комисия за проучване на 

всички факти, данни и обстоятелства по повод изнесените в европейски и български медии 

твърдения за скандала за подкупна схема за придобиване на българско гражданство от чужди 

граждани. До 23 февруари се очаква да продължи работата и временната комисия за проучване 

на фактите и обстоятелствата, свързани с прекъсването на излъчването на Програма 

"Хоризонт" на БНР, както и на твърденията за политически натиск върху ръководството и 

журналисти от медията. 

Депутати ще обсъдят на първо четене и промени в Закона за съсловните организации и на 

медицинските сестри, акушерките и асоциираните медицински специалисти, на 

зъботехниците и на помощник-фармацевтите. В мотивите към законопроекта се 

отбелязва, че в сегашната нормативна уредба няма правна възможност за налагане на 

дисциплинарни наказания за нарушаване на професионалните, етични или други 

правила относно медицинските дейности, извършвани от лекарските асистенти, 

фелдшерите и от специфичните дейности на другите медицински професионалисти. 

Окончателно трябва да бъде одобрена ратификацията на Всеобхватното търговско 

споразумение между ЕС и Канада. 

 

      VINF  15:04:31  30-01-2020 

      RM1501VI.024 

      парламент - съсловни организации - медицински специалисти 

      

      Парламентът отхвърли предложенията за отделни съсловни организации на видовете 

медицински специалисти 

      

      София, 30 януари /Теодора Цанева, БТА/ 

         Парламентът отхвърли на първо четене законопроектите на БСП и на "Обединени 

патриоти" за промени в Закона за съсловните организации на медицинските сестри, 

акушерките и асоциираните медицински специалисти, на зъботехниците и на помощник-

фармацевтите. 

         И двата законопроекта предвиждаха създаването на отделни съсловни организации на 

различните видове медицински специалисти. 

         От "Обединени патриоти" предлагаха съществуващата в момента Българска асоциация 

на професионалистите по здравни грижи да остане само съсловна организация на рентгенови 
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лаборанти, медицински лаборанти, ортопедични техници, масажисти (с увредено зрение) и 

санитарни инспектори. 

         Даниела Дариткова /ГЕРБ/ коментира, че законопроектът за разделяне на Асоциацията 

на професионалистите по здравни грижи не е нов. Според нея промените са само с цел 

удовлетворяване на лични властови амбиции. Тя посочи, че Асоциацията гарантира правата и 

на професионалистите, и на пациентите. 

         Георги Йорданов /"БСП за България"/ посочи, че основният мотив, с който се внася тази 

промяна в закона, е, че различните професии не работят в съгласие. Той даде пример с 

регулацията на професията на фелдшерите, които имат специфични особености, които трябва 

да си ги решат сами, също така на акушерките и на рехабилитаторите. 
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СЕСТРИТЕ БЕЗ НОВА СЪСЛОВНА ОРГАНИЗАЦИЯ 
  

Народните представители не приеха на първо четете законопроектите за създаване на 

самостоятелни съсловни организации 
  

Сестрите без право но нова съсловна организация. Това решиха депутатите, сред като 

разгледаха и не приеха на първо четене законопроектите за създаване на самостоятелни 

съсловни организации на сестри, акушерки, фелдшери, лекарски асистенти, рехабилитатори и 

кинезитерапевтите. 

Към момента в закона е регламентирано съществуването само на една съсловна организация 

на специалистите по здравни грижи и това е Българската асоциация на професионалистите по 

здравни грижи. Тя обединява и представлява интересите на няколко професии. 

Първият отхвърлен законопроект 

на Закона за съсловните организации бе внесен от Корнелия Нинова, а другият от народния 

представител от „Обединени патриоти" Искрен Веселинов. 
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"Каолин" ще инвестира 60 млн. лв. в нов завод в Дулово 
  

Министерството на икономиката връчи 5 сертификата за инвестиции за 83 млн. лв. 
  

Министерството на икономиката връчи пет сертификата за инвестиции издадени по реда на 

Закона за насърчаване на инвестициите. Стойността на проектите е 83 млн. лв., като те ще 

разкрият над 500 нови работни места, съобщиха от ведомството на министър Емил 

Караниколов. 

Два от проектите са в сферата на преработващата промишленост, два в здравеопазването и 

един във високотехнологични и интензивно базирани на знания услуги. 

Сертификати за инвестиция клас "А" получиха "Каолин" ЕАД, "Никвец" ЕООД, "Търговска 

лига - Глобален Аптечен Център" АД и "Карготек България" ЕООД. 

"Термо Про" получи сертификат за инвестиция клас "Б". 

Заместник-министърът на икономиката Лъчезар Борисов отчете като положителна тенденция 

увеличаването на броя и размера на проектите, които се реализират от чужди и местни 

компании. По думите му това е доказателство за добрия бизнес климат в България. 
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Инвестиционният проект на "Каолин" ЕАД е свързан с изграждане на предприятие за 

производство на продукти от индустриални минерали в град Дулово, област Силистра. 

Инвестицията възлиза на над 60 млн.лв., като се очаква да бъдат разкрити нови 120 работни 

места. 

Проектът на "Никвец" ЕООД е в сферата на хуманното здравеопазване и ще бъде 

реализиран в района на Сливен. Той е на обща стойност 11 млн.лв., а новите работни места ще 

са 40. 

"Карготек България" ЕООД ще разширява центъра си за бизнес услуги на финландската 

компания в София. Инвестицията е близо 1 млн. лв., като ще бъдат разкрити 172 работни 

места. 

"Търговска лига- Глобален Аптечен Център" АД ще строи многопрофилна болница за 

активно лечение "Сърце и мозък" в Бургас. Проектът е на стойност над 9 млн. лв., а 

новите работни места ще са 200. 

Инвестиционният проект на "Термо Про" ЕООД е за изграждане на център за инсталация и 

сервизно обслужване на хладилни агрегати за мобилен температурен контрол в 

индустриалната зона на Божурище. Инвестицията в производство на промишлено хладилно и 

вентилационно оборудване възлиза на над 2 млн. лв. 
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Депутатите отхвърлиха идеята на БСП здравното министерство да връща пари за 

трансплантации 
  

Парламентът отхвърли на първо четене в пленарна зала предложените от БСП промени в 

Закона за трансплантация на органи, тъкани и клетки. 

В предложения законопроект социалистите настояват Министерството на здравеопазването да 

възстановява направените разходи от лечебните заведения за трансплантация на органи, както 

и всички свързани с нея разходи, включително разходи за диагностика и кондициониране на 

донора, както и лечение на донора и реципиента в следтрансплантационния период. 

Също така и за трансплантация на тъкани и клетки за лечение на заболявалия, определени с 

наредба на министъра на здравеопазването, включително разходи, свързани е донора и 

реципиента в предтрансплантационния и следтрансплантационния период. 

„Министерството на здравеопазването е длъжно да осигури чрез бюджета за съответната 

година всички средства за обезпечаване на тези дейности“, пише в законопроекта. 

Левицата настоява още да може да се заявява изрично не само съгласие, но и несъгласие, а 

лицата, изразили съгласие за вземане на органи, тъкани и клетки след смъртта им, да бъдат 

вписани в служебния регистър на Изпълнителна агенция „Медицински надзор“. 

От МЗ заявиха, че предложените промени във връзка с финансирането на този етап 

категорично не могат да бъдат подкрепени, тъй като противоречат на вече приетите бюджетни 

закони и Закона за публичните финанси. 

„Оценявам значимостта на мерките, които трябва да се предприемат за увеличаване на 

донорството, но не мога да се съглася, че предложените от Вас мерки са приложими в 

ежедневната ни практика. 

Не мога да се съглася, че няма да се съобразяваме с волята на близките на починал, който сам 

е изразил съгласие. Надявам се скоро да пристъпим към разглеждане на предложения от МС 

законопроект и в процеса на обсъждането му можем да изчистим всички проблемни моменти 

в законодателството“, каза пък депутатът от ГЕРБ д-р Венка Стоянова. 
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„Това, че МЗ е предложило законопроект, в който има меко казано пропуски, не означава, че 

не може да се правят и други корекции. Според статия в списание „Нейчър“ държавите в 

Източна Европа са посочени като страни, извършващи трансплантационни дейности, които са 

рискови и без необходимото качество, визирайки по-специално трансплантациите на 

хемопоетичните стволови клетки. 

Липсата на донорски регистър, използване на клетъчен материал от чужди държави, 

недостатъчното финансиране на дейностите по трансплантации, утежнява процедурите по 

контролиране и реализиране на донорската ситуация“, коментира вносителят на 

законопроекта проф. Георги Михайлов. 

Проблемните моменти ще бъдат дискутирани отново при разглеждането на Закона за 

лечебните заведения, решиха още депутатите. 

ТОДОР БЕЛЕНСКИ 

  

www.zdrave.net, 30.01.2020 г. TC "www.zdrave.net" \f C \l "1" 

https://www.zdrave.net/-/n11880 
  

НЗОК увеличава парите за болниците за януари заради грипа 
  

Надзорният съвет на НЗОК е взел решение да се увеличат с 5% определените на РЗОК 

стойности за дейностите за м. януари 2020 г. за болнична медицинска помощ. Това става ясно 

от публикуваните решения на Надзора, взети на неприсъствено заседание на 29 януари. 

Увеличението ще бъде разпределено по лечебни заведения, които извършват дейности по 

овладяването на епидемичната обстановка, спешност, майчино и детско здравеопазване. 

Грипна епидемия е обявена в 19 области  страната, като средно за страната показателят на 

заболяемостта е близо до епидемичните нива с 227 заболели на 10 000. 
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www.zdrave.net, 30.01.2020 г. TC "www.zdrave.net" \f C \l "1" 

https://www.zdrave.net/-/n11883 
  

45 студенти по медицина ще получават стипендии от БЛС 
  

Българският лекарски съюз обяви имената на стипендиантите, които са избрани от съсловната 

организация след преглед на предложенията, постъпили в рамките на конкурса за финансово 

стимулиране на млади лекари -  студенти след 4-ти курс (5-ти и 6-ти курс). 

Класираните кандидати в конкурса са 45 студенти след 4-ти курс, съобщиха от БЛС. 

Комисията, направила подбора е в състав: Д-р Нели Нешева – председател и членове: проф. д-

р Николай Габровски, д-р Стоян Борисов, проф. Борислав Китов и д-р Александър Заимов, 

допълват оттам. 

Отличените ще получат стипендии в размер 150 лв. на месец в рамките на една учебна година. 

С имената на стипендиантите можете да се запознаете тук: 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/-/n11883
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От БЛС припомнят, че целогодишно продължава и приемът на документи  за финансиране на 

участие в национални и международни научни форуми на специализанти, докторанти и млади 

лекари до 35 години. 

Участието на БЛС в тази инициатива е в подкрепа на една от основните дейности на 

съсловната организация - да задържи младите лекари в родината, като им предложи 

възможност за адекватно академично и професионално развитие. 

 

      VINF  17:51:31  30-01-2020 

      IS1748VI.021 

      МЗ - коронавирус - диагностика 

      

      В България пристигнаха реактиви за доказване на болни с коронавирус  2019-nCoV 

           

      София, 30 януари /Христо Воденов, БТА/ 

         В  Националния център по заразни и паразитни болести днес са пристигнаха китовете за 

генетична диагностика чрез real-time PCR на новия коронавирус 2019-nCoV, съобщиха от 

Министерството на здравеопазването. 

           Te са били заявени от Националния център преди 3 седмици и са синтезирани на 

основание доказаните вируси от Китайския център за контрол и превенция на заболяванията. 

Реактивите са предназначени за доказване на заболяването, причинено от коронавирус 2019-

nCoV, само при хора, които са с изявена клинична картина на тежка пневмония и дихателна 

недостатъчност. 

          България е една от първите държави, заявили и вече получили китове за диагностика на 

новия коронавирус, пише в съобщението. 

 

 

 TC "В. Монитор" \f C \l "1" 

31.01.2020 г., с. 2-3 
  

Купуваме с 5 на сто по-малко алкохол, автомобили и машини, 
  

Брекзит удари вноса на британски стоки у нас 
  

Фармацевтичните компании се изнесоха от Острова 
  

Лондон слага мита на стоки от ЕС за €47.3 млрд., ако няма търговско споразумение 
  

С 5 на сто е намалял вносът у нас от Обединеното кралство в месеците преди Брекзит. Стоки 

за 759.1 млн. лева сме купили от януари до края на октомври миналата година, докато за съшия 

период през 2018 г. импортът е бил за 797.9 млн. лева, показва предварителната и най-нова 

статистика на Националния статистически институт. 

На другия полюс е износът ни за Великобритания, макар и минимално. До началото на 

ноември м.г. импортът е на стойност 1,15 млрд. лева или с 1,1% повече спрямо същия период 

на 2018 г. 

Търговското салдо продължава да е положително през последните девет години с изключение 

на 2016 г. 

Великобритания е на 11-то място в нашия износ за 2018 г. и на 18-то място в нашия внос. Най-

много от Острова през 2018 г. сме купили автомобили и лекарства, следвани от алкохол и 

машини. В обратна посока за Острова отиват части за превозни средства и лекарства. Част от 
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новите стоки, които успешно се продават на Острова, са мебели. Няколко компании в сферата 

на информационните и комуникационните технологии също се налагат на пазара. 

Към септември 2019 г. преките инвестиции на Великобритания в България са 159.8 млн. евро, 

показват данни на икономическото министерство. Сред 100-те най-големи фирми с участие на 

чуждестранни инвеститори в България са дружество за метални изделия, конструкции и 

профили, голям дистрибутор на автомобилни горива и смазочни материали, производител на 

вина от грозде и търговец на цигари, показват данни на Българска агенция по инвестиции. 

Български стоки, изнасяни към Великобритания, на обща стойност 23.6 млн. евро ще бъдат 

обмитени, при Брекзит без търговско споразумение между Лондон и ЕС, сочи анализ на 

Bloomberg. Сумата не е голяма Осем други страни - Гърция, Финландия, Люксембург, Малта, 

Кипър, Латвия, Хърватин и Естония — ще бъдат по-леко засегнати от нас, показват данните. 

Междувременно фармацевтичните фирми се изнесоха от Острова, за да могат да продължат 

дейността си и след влизането в сила на Брекзит. Трансферите за притежаване на права към 

други държави - членки на Европейския съюз започнаха още преди две години, казаха от 

Изпълнителната агенция по лекарствата. През 2018 г. те са били 105, през 2019-та - 195, а 

последните 11 са приключили в началото на 2020-та. 

Така на практика фармацевтичните фирми и дистрибутори са избегнали затрудненията след 

Брекзит като са се регистрирали в Европа. 

По този начин са избегнати затрудненията с доставки и евентуален дефицит, ако това не беше 

направено. Това коментира пред „Монитор" Боряна Маринкова - изпълнителен директор на 

Българската асоциация за развитие на паралелната търговия с лекарствата. 

През лятото Европейската агенция по лекарствата имаше опасения, тъй като 108 лекарствени 

препарата за лечение на ракови заболявания бяха спрени от продажба за кратко заради 

Брекзит, припомни Маринкова. Причината беше, че фармацевтичните компании бяха подали 

заявления за пререгистрация в държави от ЕС, за да могат да търгуват изделията си, допълни 

тя. 

По думите й направените трансфери за притежаване на права са гарантирали достатъчни 

количества медикаменти и не създават никаква опасност за пациентите. 

Ако до края на тази година ЕС и Великобритания не успеят да се споразумеят за свободна 

търговия занапред, то Великобритания би обмитила над 500 вида стоки от ЕС за общо 47.3 

млрд. евро 

През 2018 г. страните членки на Блока са изнесли към Кралството стоки за общо 301.2 млрд. 

евро. Така от мита са застрашени 16% от всички европейски продукти, изпращани към 

Великобритания. 

Най-голяма щета при евентуален „твърд Brexit" ще понесе Германия, тъй като мита ще бъдат 

наложени на нейни експортни стоки към Великобритания за 18.8 млрд. евро. Страната, която 

е на второ място по очакван удар върху износа е Белгия. Тя се очаква да платя митнически 

такси върху стоки за 7.3 млрд. евро. На трето място е Испания с очаквани мита върху стоки за 

4.7 млрд. евро. 

При анализ на това какви видове продукти ще бъдат обмитени при липса на търговско 

споразумение между Лондон и Брюксел се вижда, че продукцията на автомобилната 

промишленост ще бъде основният „генератор" на приходи от мита за Великобритания - 38.2 

млрд. евро. На второ място са текстилните продукти и облеклото (3.3 млрд. евро), а на трето 

място е свинското месо (2.1 млрд. евро). 

Според споразумението между Европейския съюз и Великобритания се предвижда 

11-месечен транзитен период по време на който Великобритания ще продължи да се 

съобразява с европейските регулации и правила, докато и ако не бъде подписано търговско 

споразумение. Премиерът на Обединеното кралство Борис Джонсън вече заяви, че иска 

пълноправна търговска сделка до края на годината, включваща всички аспекти от търговските 

взаимоотношения между ЕС и страната му, включително тези, свързани със сигурността, 
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въпреки че повечето европейски представители не смятат, че това е възможно. Джонсън обаче 

настоява, че срокът за подписване на търговско споразумение е до края на 2020 г. и няма да 

бъде удължаван. 

Изследване показва, че Брекзит може да струва на Великобритания повече от 200 милиарда 

паунда под формата на пропуснати икономически ползи до края на тази година. 

Иначе казано след гласуването за излизане от Европейския съюз (ЕС) Обединеното кралство 

е изпуснало възможности да увеличи брутния си вътрешен продукт с 200 милиарда паунда. 

Или с почти толкова, колкото Лондон е платил за бюджета на съюза за всичките 47 години от 

членството си в него, пише Business Insider. 

Според изследване на Bloomberg Economics цената на Брекзит за Великобритания вече е 

достигнала 130 милиарда паунда и ще нарасне до очакваните 200 милиарда паунда до края на 

2020 година. 

По думите на икономиста Дан Хансън несигурността на бизнеса на Острова е била причина 

страната да изостане по отношение на растежа си спрямо останалите държави в Г7 след вота 

през 2016 година. Според изчисленията британската икономика е с 3% по-малка, отколкото би 

трябвало да бъде, ако решението за излизането от ЕС беше отхвърлено. Междувременно 

изчисления от библиотеката на Камарата на общините показват, че Обединеното кралство би 

внесло общо 215 милиарда паунда към бюджета на ЕС за периода между 1973 и 2020 година 

при коригиране на сумата с инфлацията. 

Това означава, че загубите от 2016 година насам в резултат на Брекзит скоро може да минат 

общите плащания на Великобритания към европейския бюджет. Именно той беше една от 

основните теми по време на кампанията за напускането на ЕС. 

След победата на премиера Борис Джонсън по време на изборите във Великобритания през 

декември, сега Брекзит трябва да стане официално факт на 31 януари. Успоредно с това обаче 

доверието на бизнеса и инвестициите се свиват, а годишният икономически растеж се свива 

до 1% от ниво от 2%. 

 

 


